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S L O V O    S T A R O S T K Y

Vážení spoluobčané!
Dovolte mi na závěr mého dru-

hého volebního období ve funk-
ci starostky městyse Štěpánova 
nad Svratkou zhodnotit všechny 
počiny, které se během let 2014 – 
2018 uskutečnily a vyzdvihnout 
některé významnější investiční 
a neinvestiční akce, které vyža-
dovaly vyšší finanční prostředky.

Komplexní přehled najdete 
na jiném místě ve zpravodaji.

V roce 2014 jsme zahájili  

a v roce 2015 dokončili přestav-
bu budovy bývalé MŠ č. p. 9  
na náměstí na bytový dům se tře-
mi upravitelnými byty a dvěma 
byty vstupními. Celkové náklady 
této přestavby byly 5.432.646,20 
Kč, z této částky 2.900.000,- Kč 
nám byla poskytnuta dotace  
z Ministerstva pro místní roz-
voj ČR. V průběhu roku 2015 
jsme uskutečnili další dotova-
nou akci na výměnu poloviny 
svítidel VO v rámci programu 

EFEKT 2015, který vyhlašuje 
Ministerstvo průmyslu a obcho-
du. Celkově jsme rekonstruovali  
za 1.020.198,- Kč, výše dota-
ce činila 372.438,- Kč. V témže 
roce se nám podařilo vykoupit  
od soukromého vlastníka pozem-
ky pod budovami KD a Penzionu 
Hodůnka, včetně přilehlých po-
zemků ve výši 849.090,- Kč. Ten-
to úspěšný nákup otevřel cestu  
k naplánování rekonstrukce ce-
lého objektu a maximální vy-
užití dotačních titulů a půjčky  
ze SFŽP, aby se celá oprava dala 
provést najednou a ne po etapách, 
pokud bychom dotační peníze 
nezískali. Tento projekt s názvem 
Snížení energetické náročnos-
ti KD s penzionem a restaurací 
není zatím dokončen, ale jeho 
předpokládané výdaje již nyní 
překračují 7.000.000,- Kč. Dotace 
ze Státního fondu životního pro-
středí činí 1.913.760,52 Kč, půjčili 

jsme si na zbylé způsobilé výda-
je od téhož fondu 2.870.640,78 
Kč za výhodný úrok 0,46% p.a.  
na 10 let. Rozpočet městyse to 
zatíží splátkou 300.000,- Kč roč-
ně od roku 2020 do roku 2029. 
Dále jsme na opravu sociálního 
zázemí KD čerpali dotaci z Pro-
gramu obnovy venkova Vysočiny 
za rok 2018 ve výši 120.000,- Kč. 
Oprava kulturního domu se blíží 
ke konci, čekáme jen na položení 
nové parketové podlahy. Věřím, 
že až poprvé po rekonstrukci 
navštívíte štěpánovský kulturní 
stánek, zkonstatujete, že to stálo 
za to. V příštím vydání zpravo-
daje budou zveřejněny srovná-
vací fotografie. Připravujeme 
i den otevřených dveří, aby se 
všem zájemcům o návštěvu KD, 
mimo kulturní akce, umožnilo  
do opravených prostor nahléd-
nout. 

(pokračování na str. 3)

Sběr nebezpečného odpadu
• v sobotu 20. 10. 2018 od 9.00 do 11.00 hod. na parkovišti    
před Penzionem Hodůnka
• kompletní elektrospotřebiče (televizory, monitory a příslu-
šenství k počítačům, ledničky, ...), nádoby od barev a che-
mikálií, zářivky, akumulátory, olejové filtry, sběr motorového 
oleje v uzavřené nádobě

Sběr železného šrotu 
• od pátku 19. 10. do neděle 21. 10. 2018 na parkovišti před   
Penzionem Hodůnka
• jiné skládky a těžké předměty nahlaste na úřadu městyse

Hry bez hranic 2018 se usku-
tečnily 8. září v Dalečíně. Ště-
pánov reprezentovalo družstvo  
ve složení: Radek Juračka, Lud-
mila Lukášková, Jan Lukášek, 
Pavel Lukášek a Martin Mokrý. 
Porotu a podporu zajistily letos 
Šárka Kunčíková a Jana Poláko-
vá. Seč naše družstvo bojovalo  
s plným nasazení, skončilo na 
posledním místě z jedenácti 
účastníků. Přestože jsme ne-
vyhráli, dobře jsme se pobavili  

a užili si krásné letní odpoledne  
v Dalečíně na Bahnech. Už se 
těšíme na další ročník, který se 
bude konat v roce 2019 ve Stráž-
ku. Všem zúčastněným patří vel-
ký dík! 

Šárka Kunčíková

HRY  BEZ  HRANIC
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Výpis  z  usnesení  zastupitelstva  městyse

Usnesení č. 22/2018
ze zasedání Zastupitelstva městyse Štěpánov nad Svratkou konaného 
dne 18. září 2018 v 18 hodin v zasedací místnosti Úřadu městyse
ve Štěpánově nad Svratkou

Zastupitelstvo městyse Štěpánov nad Svratkou:

       BERE NA VĚDOMÍ: 
- zprávu o činnosti rady městyse 
- zprávu o činnosti výborů a komisí
- zprávu o konání dílčího přezkoumání hospodaření městyse Štěpá-
nov nad Svratkou za rok 2018 
- komplexní informace k blížící se účetní závěrce v končícím volebním 
období a příprava rozpočtu, aktualizace rozpočtového výhledu v no-
vém volebním období 2018 – 2022 a inventarizace za rok 2018 
- situaci v obecních lesích, změny v ceníku, strategii vývoje 2019, 2020
- informace o průběhu voleb do Zastupitelstva městyse dne 5. a 6. 10. 
2018 
- rozpočtové opatření č. 5/2018 v předneseném znění
       
  SCHVALUJE:

- návrhovou komisi ve složení Bc. L. Juřík, Z. Čupr 
 pro: 15  proti: 0  zdržel se: 0
- zapisovatele: Mgr. Alenu Boháčovou
 pro: 15   proti: 0  zdržel se: 0
- ověřovatele zápisu:  Mgr. Kubík V., Opatřil M.
 pro: 15  proti: 0  zdržel se: 0
- zařazení nových bodů programu:
bod č. 14: Smlouva č. 18000335 o poskytnutí podpory ze SFŽP ČR 
Bod č. 15: Smlouva o převodu vlastnictví k majetku ČR Čj.: HSJI-32-
162/E-2018 TATRA T815-260R55 CAS24
 pro: 15   proti: 0   zdržel se: 0
- hodnotící komisi ve složení p. Horák, p. Opatřil a Mgr. Kobzová  

ke kontrole nabídek veřejné zakázky na akci „Štěpánov nad Svratkou, 
zvýšení bezpečnosti pěší dopravy podél silnice II/387“
 pro:  15  proti:  0  zdržel se:  0
- Nákup sekacího stroje pro FK Železárny Štěpánov fakturací na Žele-
zárny Štěpánov, které poskytnou výhradní užívací právo FK Železárny 
Štěpánov formou smlouvy o výpůjčce
 pro:  15  proti:  0  zdržel se: 0
- Přípravnou fázi projektu na vybudování domácích čistíren odpad-
ních vod s adresným zasláním informačního dopisu vlastníkům ne-
movitostí nepřipojených na kanalizační síť
 pro:  14  proti:  0  zdržel se: 0 
- Plán rozvoje sportu Městyse Štěpánov nad Svratkou
 pro: 14   proti: 0  zdržel se: 0
-  Spisový řád Městyse Štěpánov nad Svratkou – včetně příloh – v před-
neseném znění
 pro: 14  proti: 0   zdržel se: 0
- Pachtovní smlouvu na pronájem části pozemku parcelní číslo 273/1 
v k. ú. Štěpánov nad Svratkou o rozloze 250 m2 za 0,60 Kč - Bohumíru 
Ježovi
 pro:  14  proti: 0  zdržel se: 0
- Poskytnutí finančního příspěvku ve výši 7.000,- Kč do veřejné sbírky 
pořádané Sdružením místních samospráv ČR za účelem pomoci obci 
Prameny. Konání veřejné sbírky bylo osvědčeno Krajským úřadem 
Zlínského kraje dne 21. 8. 2018, č.j.:  KUZL 60663/2018
             pro:  12    proti: 1  zdržel se: 1
- Rozpočtové opatření č. 6/2018 v předneseném znění
 pro:  13  proti: 0  zdržel se: 1
- Smlouvu č. 18000335 o poskytnutí podpory ze SFŽP ČR
 pro:  12  proti: 0   zdržel se: 1
- Smlouvu o převodu vlastnictví k majetku ČR Čj.: HSJI-32-162/E-2018
TATRA T815-260R55 CAS24
 pro:  13  proti: 0  zdržel se: 0

Zapsala: Mgr. Alena Boháčová

• Výstavba podporovaných bytů v č. p. 9                             5 432 646,20 Kč  
• Revitalizace veřejného osvětlení                                         1 020 198,00 Kč
• Nákup pozemků pod budovami KD, Penzionu 
   a okolí (k. ú. Štěpánov  n. Svr. )                                                 849 090,00 Kč
• Pozemky- vedle přísálí KD, v zatáčce 
   vedle č. p. 42, č. p. 195 (k. ú. Štěpánov n. Svr.)                    82 399,00 Kč
• Plynový kondenzační kotel BAXI PLATINUM 
   – přízemí úřadu městyse                                                         85 254,11 Kč
• Konvektomat CEV + jehla + změkčovač 
  – kuchyně Penzion Hodůnka (zařazeno bez DPH)         122 000,00 Kč
• Kotel na zdrav. středisku BAXI LUNA DUO -TEC          99 862,00 Kč
• Optické vedení – odbočky kabelové televize 
   Vrtěžíř + Hamry (zařazeno bez DPH)                                151 684,00 Kč
• Veřejné osvětlení podél řeky ke hřbitovu                      1 027 175,00 Kč 
• Kuchyňský koutek v kanceláři                                                   62 013,00 Kč
• Oprava  úřadu městyse - střecha, fasáda                             823 023,00 Kč
• Oprava střechy skladu vedle č. p. 14                                         74 461,00 Kč
• Zpevnění plochy kompostárny, položení panelů, 
   terénní úpravy                                                                  85 344,20 Kč
• Oprava  pomníku padlých                                                            90 992,00 Kč
• Opravy místních komunikací 
   – Dolní konec, Vrtěžíř                                                    1 004 111,80 Kč
• Opravy ČOV a příslušenství                                               194 523,00 Kč    
• Oprava hasičského zásahového vozidla CAS-Š 706       63 876,00 Kč
• Oprava  ploché střechy a fasády požární zbrojnice        255 505,00 Kč
• Oprava střechy márnice                                                           65 924,00 Kč
• Opravy ČOV a příslušenství                                                150 589,00 Kč    
• Opravy ČOV a příslušenství                                                  95 855,45 Kč    

• Projektová dokumentace – Sanace vodojemu                    73 000,00 Kč
• Dopravní zrcadlo vedle I/19 - část Podhorčí                      42 661,00 Kč    
• Dodání  a montáž trvalého dopravního značení              82 005,00 Kč                                                                                            
• Obnova písma na pomníku padlým ve Vrtěžíři 
   a očista náhrobku                                                                      13 879,00 Kč
• Oprava kapličky ve Vrtěžíři                                                   96 690,00 Kč
• Vyztužení mostní konstrukce přes Svratku u č. p. 46   11 132,00 Kč
• Výměna výbojek a svítidel VO - Olešnička                         16 853,00 Kč
• Výměna výbojek VO                                                           84 039,00 Kč
• Oprava kanceláře úřadu                                                    602 924,00 Kč
• Truhlářské práce – dveře, zárubně, stěna prosklená    144 631,30 Kč
• Dodání a montáž rozvodů a radiátorů 
   v budově úřadu                                                                  113 668,00 Kč
• Úprava povrchu kompostárny                                         102 802,00 Kč
• Výměna elektroinstalace úřadu                                       129 684,17 Kč

• Snížení energetické náročnosti KD 
   s penzionem a restaurací                              cca 7 000 000,- Kč
• Infrastrukturou k odbornému vzdělávání – projekt zahájen stav-
bou 7/2018 zatím proinvestováno cca 432 784,- Kč, celkové náklady 
10 576 655,- Kč
• Schválená dotace ze SFDI na akci „Štěpánov nad Svratkou zvýšení 
bezpečnosti pěší dopravy podél silnice II/387“ - k proinvestování 
do konce roku 2019 ve výši 2 429 000,- Kč, celkové náklady na vy-
budování chodníku podél Svratky a autobusového zálivu u hřbitova 
jsou vyčísleny na 2 954 280,- Kč, na vybudování parkoviště u hřbi-
tova bude potřeba dalších 1 908 906,- Kč, na které ale není možné 
získat významnější dotaci.

Nejvýznamnější investiční a neinvestiční akce a změny v majetku městyse Štěpánov nad Svratkou 
ve volebním období 2014 - 2018
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S L O V O    S T A R O S T K Y (pokračování ze str. 1)

Dále jsme významně investo-
vali do opravy místních komuni-
kací. Nový kabát dostal Dolní ko-
nec, rozšiřujeme každým rokem 
asfaltovanou plochu kompostár-
ny a přispěli jsme na novou ces-
tu do Vrtěžíře. Celkové náklady 
v této kapitole jsou 1.406.913,80 
Kč. 

Do nového kabelového vedení 
veřejného osvětlení na chodníku 
od mapy k železárnám bylo inves-
továno 1.027.175,- Kč. V letošním 
roce jsme dostali dotaci ze Stát-
ního fondu dopravní infrastruk-
tury na vybudování chodníku  
a autobusového zálivu u hřbito-
va, která bude proinvestována  
v příštím roce. Celkové náklady 
této akce jsou 2.954.280,30 Kč  
a výše dotace činí 2.429.000,- Kč. 
V této lokalitě u hřbitova počí-
táme i s výstavbou nového par-
koviště, na jehož výstavbu nelze 
dotaci čerpat a jehož výstavba 
bude stát 1.908.905,87 Kč. Ještě 
se budeme rozhodovat, zda celou 
akci naplánujeme na příští rok,  
či zda bude vhodnější ji rozdělit 
do dvou let.

V roce 2017 byly dokončeny 
opravy i na budově Úřadu městy-
se, které byla vyměněna střecha  

a opravena fasáda za 823.023,- 
Kč, rekonstrukce 1. patra úřadu 
spotřebovala 990.907,47 Kč.

V letošním roce jsme o prázd-
ninách zahájili projekt Infra-
strukturou k odbornému vzdě-
lávání, který zahrnuje výstavbu 
polytechnické učebny na dvoře 
ZŠ a nákup dalšího vybavení uče-
ben informatiky a jazykové učeb-
ny. Celkové náklady projektu činí 
10.576.655,- Kč a městys musí 
poskytnout 10% z této částky  
z vlastního rozpočtu. Projekt má 
být ukončen v květnu 2019, aby 
bylo vše připraveno do užívání  
v příštím školním roce.

Ve svém přehledu jsem zmí-
nila jen finančně nejnáročněj-
ší počiny, o dalších si přečtěte  
v přehledu Nejvýznamnější inves-
tiční a neinvestiční akce a změny 
v majetku městyse Štěpánov nad 
Svratkou ve volebním období 2014 
– 2018.

V současném volebním období 
došlo i k dalším změnám - již dva 
roky provozujeme v přízemí bu-
dovy úřadu Poštu Partner, přes-
tože nás její provoz něco stojí, 
myslím si, že to byl dobrý krok, 
který si pochvalují zejména ob-
čané starší generace, pro které 

krkolomné schodiště v budově 
Coopu byla mnohdy nepřekona-
telná překážka.

Máme již od roku 2013 za-
žádáno o pozemkovou úpravu  
ve vrtěžířském katastru, letos 
jsme již přišli na řadu, ale míst-
ní šetření bude zahájeno asi až  
na jaře. Děkuji všem občanům 
Vrtěžíře, že jsou v tomto směru 
trpěliví, já pěvně věřím, že až dílo 
bude dokončeno, vyřeší se tím 
nejeden pozemkový problém,  
zejména co se týče dostupnosti 
soukromých pozemků po veřej-
ných cestách.

Měli jsme v úmyslu pořídit 
naší jednotce SDH novou hasič-
skou cisternu. Se žádostí o dotaci 
jsme neuspěli, ale v letošním roce 
jsme zažádali o starší vozidlo  
od profesionálních hasičů a naší 
žádosti bylo vyhověno a hasič-
skou TATRU T815 dostaneme  
od HZS Kraje Vysočina bezúplat-
ným převodem.

Jsem moc ráda, že se nám po-
dařilo toto vozidlo získat a našim 
hasičům přeji, ať jim TATRA 
dlouho dobře slouží.

Můj velký dík patří všem ak-
tivním ženám a mužům, kte-
ří ochotně a s elánem pracují  

ve všech spolcích, sborech, klu-
bech, svazech a organizacích. Bez 
nich by nebyly úspěšné akce, zá-
bavy, posezení, besedy, bez nich 
by neexistoval družný komunitní 
život, který se nám všem společ-
ně daří držet při životě. Všem 
Vám moc děkuji!!!

Poděkování patří i všem za-
městnankyním a zaměstnancům 
úřadu, bez jejichž práce by nešlo 
vše tak hladce a byli mi v mém 
snažení vždy velkou oporou. Dě-
kuji Vám všem!

Volební období 2014 – 2018 
končí, mandát zastupitelům 
skončí prvním dnem voleb, do-
volte mi, abych jim všem bez 
rozdílu poděkovala za dobrou 
práci, kterou se snažili odvést  
v průběhu uplynulých čtyř let 
pro dobro všech našich občanů. 
Většina z nás se rozhodla v práci 
zastupitele pokračovat a bude-
me se na začátku října ucházet  
o Vaše hlasy, věřím, že i nově 
zvolený sbor zastupitelů naváže  
na práci předchozího zastupitel-
stva a bude pokračovat v úsilí, 
aby se nám všem ve Štěpánově 
dobře a spokojeně žilo.

Přeji nám všem šťastnou ruku!
Šárka Kunčíková

Ke stému výročí vzniku Československa proběhne

9. listopadu 2018 od 17:00 hodin 
přednáška Hynka Jurmana „Masaryk a Vysočina“. 
Zájemci se dozvědí o Masarykových kontaktech s Vysoči-

nou už ve studentském věku, o jeho zapojení do polenského 
případu, o pobytu v Krucemburku, o cestě Horáckem v červ-
nu 1928, ale i o projektech na Vysočině neuskutečněných,  
o děvčátku z poštovní známky, o osudech sochy TGM v Bys-
třici i o jeho dalších sochách v okolí. Vše bude prezentováno 
promítnutím unikátních fotografií.

Přednáška proběhne v přísálí nově rekonstruovaného 
kulturního domu.

MASARYK A VYSOČINA

Hrabě Mitrovský
vítá T. G. Masaryka na Pernštejně

S P OL E Č E N SK Á
    K RON I K A

Narozené děti: 
  Matyáš Veselý
  Ema Libichová

Významné životní jubileum oslaví v měsících 
říjen - prosinec 2018:

Ostrýžová Ludmila  Humpolíčková Dana
Matyšek Jindřich  Vácha Jaroslav 
Bukáček František Frumolt Karel
Ostrýžová Marie  Nečesánková Marie
Danielová Vlasta  Dufková Marie
Procházka Josef

B
L
A
H
O
P
Ř
E
J
E
M
E
!

Letní kino  27. - 29. července
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Moderní a vstřícný úřad

Zdravé prostředí

Zázemí pro sport a kulturu

Vyvážené hospodaření

Přátelské klima

Angažovaní zastupitelé 

Otevřená informovanost

Konstruktivní přístup

Smysluplné investice

Upravená obec

Dotace

Spolupráce s podnikateli

Transparentní rozpočet

Chodníky

Multifunkční hřiště

Udržovaná prostranství

Revitalizace koupaliště

Vyšší kapacita MŠ

Propojování generací

Podpora spolků

Volte č. 3

P R O
Sdružení nezávislých kandidátů

ŠTĚPÁNOV

P R O
ŠTĚPÁNOV

Každý z patnácti Vašich hlasů pro 
naše kandidáty bude důležitým 

hlasem PRO ŠTĚPÁNOV! 
Děkujeme Vám!

Snadnější doprava

Prostor pro mládež

Služby veřejnosti

Otevřená ZŠ

Obecní ples

Mgr. Stanislava Kubíková, učitelka MŠ
Hana Kadlecová, listovní doručovatelka

Mgr. Vratislav Kubík, vedoucí týmu, dotace
Mgr. Jitka Humpolíčková, učitelka ZŠ

Roman Hrubeš, formíř
Miroslav Polák, DiS., seřizovač vstřikolisů 

Martin Peňáz, policista
Jiří Kroupa, jednatel společnosti, podnikatel

Miloš Drla, strojní zámečník - svářeč
Josef Vrbka, mistr skladu

Mgr. Ladislava Kobzová, učitelka, rod. dov.
Markéta Tomášková, rodičovská dovolená

Lýdie Vrzalová, rodičovská dovolená
Ing. Tomáš Kameník, konstruktér, projektant
Hana Křížová (Volfová), prodavačka, mat. dov.

Dořešený KD s okolím

Obnova osvětlení

Více informací naleznete ve svých schránkách

Poslední jedná ní ekologick é komise
Zcela poslední setkání ekolo-

gické komise v rámci stávajícího 
zastupitelstva městyse se usku-
tečnilo 23. srpna v místních žele-
zárnách. Stěžejním bodem jedná-
ní bylo zavedení dlouhodobého 
monitoringu ovzduší vybraných 
látek, konkrétně prachových čás-
tic, oxidu siřičitého, oxidu dusíku 
a vybraných organických látek 
podle materiálů používaných 
ve slévárně. Na schůzku přijala 
pozvání ředitelka společnos-
ti Odour, s.r.o., paní Ing. Petra 
Auterská, CSc., zabývající se mě-
řením emisí a pachů. Za Železár-
ny Štěpánov se jednání tradičně 
zúčastnili pánové Huták a Jílek,  

za městys pak starostka Kunčí-
ková, pan Opatřil a pan Kubík. 

Paní Auterská představila 
systém měření, jehož průběžné 
výsledky bude možné sledovat  
i online, zodpověděla řadu otázek 
a nakonec s ostatními prošla pro-
voz společnosti.  Naše zastupitel-
stvo již v červnu schválilo záměr 
pořídit jednu monitorovací jed-
notku do Olešničky. Na jednání 
se zástupci železáren přiklonili 
k variantě, že by další měřící jed-
notku umístili na svoje náklady 
přímo v areálu společnosti.

Smyslem těchto snah je řádně 
identifikovat složení a koncen-
trace škodlivin, které dýcháme,  

a často obtěžují občany svým zá-
pachem.

Finální nabídku na pořízení 
monitorovacího systému by mělo 
zastupitelstvo schvalovat těsně 
před volbami.

Na závěr nám dovolte za eko-
logickou komisi poděkovat všem 
zúčastněným řady schůzek bě-
hem uplynulých čtyř let. To zna-
mená vedení městyse, zástupcům 
slévárny i dalších úřadů a přede-
vším odvážlivcům z naší veřej-
nosti, jež se na některá jednání  
rovněž dostavili. 

Dílčí výsledky se dostavují po-
stupně (výsadba zeleně, izolace 
ventilátorů, změna organizace 

provozu, železárny podaly žá-
dost o dotaci na snížení emisí…). 
Věřme, že příští ekologická ko-
mise na odvedenou práci naváže  
a doufejme, že třeba i s Vaší pod-
porou se podaří negativní vlivy 
výrazněji omezit.

Za ekologickou komisi 
Vratislav Kubík a Milan Opatřil

Zahájení školního roku  
v mateřské škole

V pondělí 3. září začal nový 

školní rok také v mateřské ško-
le. Pro děti byl připravený čis-
tý a útulný prostor. Celý měsíc 
nám přálo velmi krásné počasí, 
což nám umožnilo s dětmi trávit 
hodně času venku. Sluníčko také 
usilovně pomáhalo vysušit slzič-
ky hlavně novým dětem, které 
se vyrovnávaly s odloučením  
od svých nejbližších. Nejen pro 
ně, ale i pro ostatní děti připra-
vujeme zajímavý školní rok plný 

radosti, her, hudby  
a aktivit pomáhají-
cích k zapojení do 
skupiny a k podpo-
ře kamarádských 
vztahů. Začali jsme 
návštěvou MAŇÁS-
KOVÉHO DIVADLA 
Šternberk a starší 
děti se vydaly na dobrodružnou 
výpravu do lesa. Přejeme dětem  
a rodičům příjemný start a dou-

fáme, že společně budeme proží-
vat příjemné chvíle ve štěpánov-
ské školce. Učitelky MŠ
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VOLEBNÍ  PROGRAM  NEZÁVISLÝCH  KANDIDÁTŮ  NA  KANDIDÁTCE  ODS  2018
MOTTO: Štěpánov nad Svratkou – příjemné místo pro život!

• ROZVOJ MĚSTYSE A PODPORA ZAMĚSTNANOSTI
 - podpora soukromého podnikání, drobných živnostníků a zaměstnanosti
 - podpora výstavby nových domů a rekonstrukcí stávajících sídel
 - dokončení pozemkových úprav v k. ú. Vrtěžíř a požádání o pozemkové úpravy 
    ve zbývajících katastrálních územích
 - příprava studie a podpora při budování domácích čistíren odpadních vod 
      pro domácnosti, které není možné připojit na kanalizační řád
 - systematická příprava projektů pro žádosti o dotace ve vhodných dotačních titulech

• PÉČE O NEJSTARŠÍ A NEJMLADŠÍ OBČANY
 - zachování široké škály služeb přímo v městysi
 - podpora volnočasových aktivit dětí a mládeže

• SPOLUPRÁCE
 - další rozvoj spolupráce se všemi spolky a volnočasovými organizacemi
 - podpora Sboru dobrovolných hasičů – zlepšování technického zázemí sboru
 - podpora všech spolků při jejich práci s dětmi a mládeží
 - spolupráce s okolními obcemi na společných projektech
 - rozvoj spolupráce s Železárnami Štěpánov na snižování ekologické zátěže v okolí závodu

• PÉČE O NEMOVITÝ MAJETEK MĚSTYSE
 - dokončení revitalizace kulturního domu, penzionu a zdravotního střediska
 - vybudování polytechnické učebny v ZŠ a rozšíření kapacity MŠ
 - budování komunikací pro chodce s využitím dotací
 - revitalizace veřejných prostranství

• VOLNÝ ČAS A CESTOVNÍ RUCH
 - vybudování multifunkčního sportoviště
 - oprava bývalé hasičské nádrže na vodní plochu pro přírodní koupání s možností 
      čerpání vhodného dotačního titulu
 - pokračování v podpoře kulturního vyžití pro všechny generace
 - propagace rudního revíru

Vážení spoluobčané,                         

pro blížící se komunální volby Vám nabízíme nezá-
vislé kandidáty na kandidátce ODS.    

Někteří z nich působí v Zastupitelstvu městyse řadu 
let a prokázali dostatek odbornosti, rozhodnosti, 
aktivního přístupu a vstřícnosti vůči všem obča-
nům.

Naši kandidáti jsou profesně úspěšní ve své každo-
denní práci, současně ale ochotně pomáhají všem, 
kteří jejich pomoc potřebují. Mnozí z nich jsou 
dlouhodobými aktivními činovníky spolků, kte-
ré působí ve Štěpánově a reprezentují náš městys  
i v rámci celého regionu.

Žádáme Vás, volte kandidáty ODS – volíte perspek-
tivní budoucnost, aby byl Štěpánov nad Svratkou 
příjemným místem pro život!                                                                          

PaedDr. Šárka Kunčíková, 
starostka městyse Štěpánov nad Svratkou

1. PaedDr. Šárka Kunčíková starostka bez PP
2. Augustin Horák  OSVČ  bez PP
3. Milan Opatřil  OSVČ,  bez PP
    soukromý zemědělec
4. Jaroslav Stárek  řidič  bez PP
5. Dušan Murčo  údržbář bez PP
6. Iveta Hošková  státní   bez PP
    zaměstnanec 
7. Miroslav Nečesánek  vedoucí  bez PP
    obchod. oddělení
8. Lenka Cacková  OSVČ  bez PP
9. Mgr. Petra Stárková  učitelka ZŠ bez PP
10. Pavel Jež   formíř  bez PP
11. Ing. Hynek Jurman pracovník TIC bez PP
12. Bohuslav Dvořáček OSVČ  bez PP
13. Hana Jurmanová  plánovačka bez PP
14. Jana Poláková  vychovatelka bez PP
15. Radek Pučálka  skladník bez PP
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1) Mgr. Alena Boháčová, 62  let, učitelka, Štěpánov nadSvratkou
2) Pavel Stárek, 45 let, státní zaměstnanec, Štěpánov nad Svratkou
3) Otakar Ostrýž, 57 let, ředitel společnosti, Štěpánov nadSvratkou
4) Ing. Štěpán Štarha , 53 let, investiční technik, Štěpánov nad Svratkou
5) Milan Jiránek, 47 let, invalidní důchodce, Štěpánov nad Svratkou
6) Zbyněk Vrzal, 34 let, bezpečnostní pracovník, Štěpánov nad Svratkou
7) Martin Zemánek, 47  let, invalidní důchodce, Štěpánov nad Svratkou
8) Antonín Nedoma,  41 let, pracovník v zemědělství, Vrtěžíř
9)  Petr Juříček, 51 let, OSVČ, Štěpánov nad Svratkou
10) Tomáš Špráchal, 36 let, brusič, Štěpánov nad Svratkou
11) Michal Peša, 45  let, řidič, Štěpánov nad Svratkou
12) Petr Němeček, 31 let, OSVČ, Štěpánov nad Svratkou
13) Oldřich Hřebíček, 50 let, pracovník v elektrovýrobě, Štěpánov nad Svratkou
14) Pavel Houdek, 39 let, pracovník v zemědělství, Štěpánov nad Svratkou
15) Petr Tomášek, 49  let, invalidní důchodce, Štěpánov nad Svratkou

Kandidáti ČSSD 
do zastupitelstva Městyse  Štěpánov nad Svratkou 

na volební období 2018 - 2022

Cílem nezávislých kandidátů ČSSD je pomáhat při vytváření prostředí, které 
bude zdravé 

a příjemné pro  všechny naše občany:

1.   Chceme kvalitní  životní  prostředí  pro obyvatele městyse a všech jeho částí. 
2.   Zapojíme se do všech jednání v rámci integrovaného dopravního systému 

s cílem zlepšit dopravní  dostupnost  občanů.
3.   Získáním evropských dotací  docílíme rozšíření kapacity mateřské školy  

a zajistíme místa všem dětem, pro které rodiče žádají.
4.   Podpoříme vytváření nových stavebních míst pro individuální výstavbu.
5.   Využijeme dotační programy pro rozšíření kanalizačního a vodovodního řadu.
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ŠTĚPÁNOVŠTÍ  RODÁCI  A  OSOBNOSTI
26.  Mgr. Kateřina Pospíšilová, Ph.D. 

(INKA POSPÍŠILOVÁ)
(3. 8. 1973 Nové Město na Moravě)

Inka Chalupníková pochá-
zí z muzikantského rodu, už 
praděd Štěpán Chalupník byl 
všestranným muzikantem  
a kapelníkem a otec Štěpán pak 
kapelníkem Koroužanky. Inka 
prokazovala už od dětství velké 
hudební nadání a vystupova-
la na celé řadě kulturních akcí. 
Absolvovala v roce 1991 Gym-
názium v Bystřici nad Pern-
štejnem a 1996 PedF MU Brno, 
obor Hudební výchova. V roce 
1999 dokončila postgraduální 
doktorandské studium, obor 
Hudební teorie a pedagogika  
na PedF MU Brno (téma diser-
tační práce: Metamorfózy syntéz 
a fantazií Bohuslava Martinů). 
Už během studia vedla příprav-
né oddělení dětského pěveckého 
sboru na ZŠ Hamry. 

Od roku 1992 vyučovala 
hudební nauku, hru na klavír  
a sólový zpěv na ZUŠ Bystřice 
nad Pernštejnem. V roce 1997  
na této škole založila dětský 
pěvecký sbor Studánka. V roce 
2003 přípravný sbor Pramínek 
(věk od 5 let) a od 2006 další pří-
pravný sbor Pramen. Od roku 
2000 se věnuje pouze vedení 
sborového zpěvu. Se Studán-
kou připravila řadu koncertů 
a úspěšně se zúčastnili mnoha 
přehlídek a festivalů. Přivezli 

si i mnohá výborná umístění 
(Svátky písní Olomouc, Za-
hrada písní Praha, Festa Cho-
ralis Bratislava). V roce 2005 
založila v Lelekovicích u Brna 
dětský pěvecký sbor Lelková-
ček a od 2006 i přípravný sbor.  
V Lelekovicích také od roku 2011 
vede chrámový sbor Magnificat 
a vedle zpěvu při bohoslužbách 
připravuje i každoročně dva sa-
mostatné koncerty. Vystupovala  
i na ŠTĚKULE v letech 2013  
a 2014. Od roku 2018 vyuču-
je hudební výchovu a sborový 
zpěv na Gymnáziu Tišnov.

Ustavila i sbor komorní Stu-
dánka a dnes vyučuje v Bys-
třici sborový a komorní zpěv.  
K jejím posledním pedagogic-
kým úspěchům v roce 2018 pa-
tří postup přípravného sboru 
Pramen na celostátní přehlídku 
sborů do Uničova za Kraj Vyso-
čina, 1. místo chlapeckého dua  
v krajském kole soutěží ZUŠ  
a 1. místo a postup do celo-
státního kola jednoho žáka  
v sólovém zpěvu. Za vynikající 
pedagogickou činnost obdr-
žela v březnu 2018 od ministra 
školství Roberta Plagy Medaili 
Ministerstva školství, mládeže  
a tělovýchovy 2. stupně.

Hynek Jurman

Inka v Senátu 28. 3. 2018

Jizera  2018
Ve středu dne 11. 7. 2018 se 

štěpánovští hasiči už počtvrté 
vydali sjíždět řeku, tentokrát Ji-
zeru. Letos jsme poprvé nejeli 
autobusem, ale auty. Cesta byla 
dlouhá, ale všichni jsme úspěš-
ně dorazili do kempu Ostrov  
v Malé Skále. Postavili jsme sta-
ny, vybalili zásoby jídla z domo-
vů a obhlídli  si okolí kempu. 
Opět nechyběla stejná trička 
pro všechny. Letos padla volba  
na světle modrou barvu. Večer 
jsme opékali buřty. 

Druhý den ráno jsme si  
v kempu půjčili lodě a sjeli jsme 
asi 10 km dlouhý úsek k restau-
raci Zrcadlová Koza, kde jsme si 
dali oběd a schovali se před deš-
těm. Po obědě jsme jeli ještě asi  
2 km do kempu Dolánky, kde 
jsme odevzdali lodě a vrátili se 
vlakem zpět do Malé Skály.

 V pátek se hladina řeky po dešti 
zvedla, a tak si ti odvážnější z nás 

vyzkoušeli sjet jez. Potom jsme 
absolvovali tu samou trasu jako 
ve čtvrtek, ale s tím rozdílem, že 
zpátky jsme nejeli vlakem, ale na 
koloběžkách. Počasí nám přálo  
a jízdu jsme si pěkně užili. 

V sobotu jsme nešli na vodu, 
ale na výlet po okolí. Navštívi-
li jsme Skalní bludiště Kalich - 
Chléviště. Cesta byla pro mnohé 
z nás tvrdým oříškem, stoupání 
do kopce bylo nekonečné, ale vý-
sledek stál zato. Nahoře se nám 
naskytla nádherná vyhlídka do 
údolí řeky Jizery. Po návratu jsme 
se posilnili v místních restaura-
cích a večer už jsme opět pláno-
vali, kam pojedeme příští rok. 

V neděli ráno jsme se sbalili  
a s dobrou náladou a nezapo-
menutelnými vzpomínkami od-
jížděli domů. Myslím, že můžu  
za všechny říci, že už se těším  
na další plavbu v roce 2019.

Marta a Lenka Nečesánkovy

Letošní sezonu naši mladí ha-
siči zahájili 23. června soutěží  
v Brťoví a měsíc na to, 21. červen-
ce následovala soutěž ve Věstíně. 
Děti se účastnily nejen klasické-
ho útoku, ale také hned po něm 
následovalo pití limonády na čas, 
což bavilo v horkém dni každého.

Další soutěž se konala 9. září  
v Hodoníně a hned 15. září  
u nás ve Štěpánově. Pozvání při-
jali hasiči z Olešnice, Křťenova  
a Rozseče. Přípravka se umístila 
na 1. místě, mladší žáci si vybo-
jovali krásné 2. místo a starší žáci 
taktéž pěkné 2. místo. Po dokon-
čení soutěží děti dostaly poháry  
a něco na zub a i když pro většinu 
dospěláků by byl čas tím nejdů-
ležitějším, děti se řídí především 
heslem „hlavní je se zúčastnit“  
a všem je odměnou vždy nějaká 
ta sladkost a hlavně radost, že se 
vše povedlo, jak mělo. 

Mezi těmito akcemi, které patří 
hlavně dětem, se naši hasiči vydali  
na PyroCar. Největší sraz hasičů 
v České Republice, který se konal 

ve dnech 17. – 19. srpna. Vyda-
li jsme se 18. srpna autobusem  
do Přibyslavi, kam jsme dorazili 
v dopoledních hodinách, rozesta-
věli jsme stany a vydali se užít si 
krásný den plný ukázek hasičské 
techniky, dobrého jídla, pití a zá-
bavy. Někteří odvážlivci neodo-
lali a vyzkoušeli si i let v letadle, 
který se pro mnohé stal tím nej-
větším zážitkem. Opravdu každý 
si zde našel to své. Večer byl pak 
zakončený ohňostrojem a dob-
rou muzikou. Všem se nám na 
PyroCaru moc líbilo a těšíme se  
na další takové akce.

Simona Hrubešová

MLADÍ  HASIČI

Sjíždění JizeryPyroCar  Přibyslav   



Je ř a b i n k a

Žáci ZŠ Štěpánov se opět 
zúčastnili přírodovědno-vlas-
tivědné soutěže Jeřabinka  
ve Žďáře nad Sázavou. 

Tým žáků prvního stupně 
ZŠ obsadil krásné 3. místo.

Bohumila Blechová
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ROK  1968  VE  ŠTĚPÁNOVSKÝCH  KRONIKÁCH

Ráno 21. srpna 1968 i ve Ště-
pánově rádio podivně chrčelo  
a hovořilo o okupaci. Obyčejní 
lidé čekali více svobody, teď na-
dávali a šli nakupovat mouku. 
Možná bude válka! Vpád cizích 
armád se jim vůbec nelíbil. Obec 
byla hned plná protisovětských 
nápisů, na staré hospodě se do-
konce skvěla šibenice, na ní pově-
šený Indra a nápis hlásal: „Všich-
ni táhneme za jeden provaz!“. 
Nechyběl ani černý prapor. V ne-
děli po mši svaté se sbíraly před 
kostelem podpisy pod protestní 
petici. 

Pohnutý rok 1968 však štěpá-
novská kronikářka V. Veselá do-
cela odbyla.  Pouze se zmiňuje, že 
zaměstnanci slévárny MEZ měli 
„nevyjasněné představy o demo-
kratizačním procesu“, což způso-
bilo „mnoho nejasností a anarchie 
přímo ve výrobě“. Projevilo se to 
„liberálnějším přístupem k plnění 
povinností a zodpovědnosti“, což 
prý „vedlo ještě k dalšímu poklesu 
pracovní kázně a disciplíny“. 

„Srpnové události život a celko-
vý chod v obci neovlivnily. Strana, 
NV si udržel politickou autori-
tu, jenom při příchodu vojsk se 
v obci objevila hesla, která však 

byla brzy odstraněna. Nebyla 
narušena pracovní morálka, ne-
stávkovalo se, všichni funkcioná-
ři zůstali na svých místech.“ Více 
kronikářka o celém roce raději 
nezaznamenala…

Zajímavě je naopak popsán rok 
1968 v kronice Základní devítile-
té školy ve Štěpánově. Na straně 

283 je okupace odsouzena, vstup 
cizích vojsk do Československa 
je popsán slovy: „Pod zámin-
kou likvidování kontrarevoluce 
- která tu nebyla - stříleli vojáci  
do pokojných, bezbranných a nic 
nechápajících obyvatel i do bu-
dov a vedle naprosto zbytečných 
ztrát lidských životů způsobili 
nám veliké národohospodářské 
škody… Soudruzi sympatizující  

s okupanty jako Biľak, Indra, Kol-
der, Švestka internováni nebyli… 
A tak smutně, nesmírně smutně 
připravujeme začátek nového 
školního roku, neboť nevíme, jaká 
je vlastně pravda.“

Posledních šest slov dopsa-
la ředitelka školy V. Břenková o 
rok později naprosto jinou bar-

vou inkoustu. Jinak je celý zápis  
(o politických událostech roku 
1968 na stránkách 281 - 285) 
datován 30. srpna 1968. Dopl-
něk vznikl po návštěvě školní-
ho inspektora s. Josefa Pavlíka  
v dubnu 1969. Tentokrát totiž zá-
pis v kronice nepodepsal, ač tak 
jindy činil automaticky. Pod oku-
paci a střílení do lidí se stalinista 
podepsat nechtěl…

A hned na dalších stranách 
kroniky (300 - 303) je popsán 
politický vývoj po srpnu 1968. 
Břenková tentokrát píše, že „te-
prve nyní jsou postupně uveřejňo-
vána fakta o příčinách, jež vedly  
k 21. srpnu 1968“. Dále cituje Hu-
sáka, že se „nejednalo o okupaci“. 
Datum zápisu je 31. srpen 1969. 
Rok starý zápis byl popřen a pro 
jistotu se k němu připojil malič-
ký dodatek jako retuš. Oba zápisy 
odděluje pouhých 18 stránek. Na-
štěstí nebyl odstraněn zápis pře-
dešlý, jak se stalo třeba v Kronice 
města Bystřice n. P.

Přešlo pár měsíců a život se 
zase vracel do původních kolejí. 
Do jakých asi naznačoval plakát 
psaný i s drobnou chybou rukou 
fotbalového nadšence Jana Ha-
velky: „Občané! Ve Štěpánově je 
mnoho kolaborantů kteří simpa-
tizují s okupanty. Hanba, zrád-
cům!“

Plakát se zachoval v Městském 
muzeu v Bystřici n. P. dodnes. 
Škoda, že nebyly vyfoceny srp-
nové nápisy ve Štěpánově. Nebo 
snad někdo fotografie má?

Hynek Jurman

Již potřinácté strávily děti  
z Borověnky jeden prázdninový 
týden na Cikháji. A i tentokrát 
je čekala velká táborová hra – 
Cesta do podzemí za Pánem vod. 

Po celý týden děti  
provázely různé ta-
jemné bytosti - naši 
instruktoři. 

Na závěr pak  
všichni společně 
navštívili Přibyslav  
a podzemí opravdo-
vé – tajemnou přiby-
slavskou štolu. 

A co se děti naučily? Kromě 
toho, že o vodu je třeba se starat, 
také spoustu nových tanců, kro-
ků, písniček i nových pásem. 

Bohumila Blechová

První prázdninovou sobotu 
jsme se mohli pobavit u Svratky, 
kde pro nás už popáté připravili 
nohejbalisté tzv. Štěpánovskou 
lávku. Že se tato téměř tradiční 
akce stala výzvou nejen pro na-
šince, ukázal velký počet nezná-
mých závodníků. Ti se spolu se 
štěpánovskými odvážlivci pus-

tili do boje s lávkou na kole, na 
korbici, s tyčí v ruce… Doufám, 
že se přitom bavili, protože nám 
na břehu připravili opravdu vý-
bornou podívanou.  S tím, že 
se budeme smát hlavně jejich 
pádům do vody, určitě počítali. 
Všichni si zasloužili náš obdiv, 
ti nejlepší si dokonce odnášeli  
i hodnotné ceny.  Veselou náladu 
pak U Maryši podpořil kromě 
dobrého občerstvení i večerní 
hudební program. Pohodový let-
ní den jsme si opravdu užívali. 

Těšíme se na příště! 
Lenka Malá

ŠTĚPÁNOVSKÁ LÁVKATábor s Borověnkou
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Vznik samostatné republiky 
byl i ve Štěpánově přijat s naděje-
mi. Už 29. října 1918 se četl veřej-
ně žákům ve škole telegram „Jsme 
svobodni“. 

„Po otrockém útlaku přilétla 
29. října 1918 nevýslovně blahá 
zvěst! Jsme svobodni! Třesoucím 
se hlasem jsme ji z telegramu četli 
jeden druhému a hned oznamo-
vali vzrušeným třídám. Mládeži 
vyložen těžký a pokořující minulý 
stav a veliký význam osvobození  
a povzbuzena k vděčnosti k těm, 

již nám svobody dobyli,“ zazna-
menal učitel a obecní kronikář 
Jan Rosí.

Zpráva došla v poledne a už 
večer se uskutečnil průvod se 
zpěvem národních písní a provo-
láváním slávy Masarykovi a Wil-
sonovi. Po celém městečku byly 
vyvěšeny prapory.

Ve Štěpánově v kostele se zpí-
vala při mši píseň „Kde domov 
můj“ i přes upozornění faráře 
Hloucha, že tato ryze světská pí-
seň na bohoslužby nepatří. Učitel 
Svoboda vybral spoustu šperků 
na kovový poklad ČSR: 8 zlatých 
prstenů a 6 náušnic, ze stříbra 
pak 1 hodinky, 3 řetízky, 4 prste-

ny, troje náušnice a 25 stříbrných 
mincí. 

Další slavnost proběhla  
21. prosince  k příjezdu  Masary-
ka do vlasti. 

Dne 14. 4. 1919 se uskutečnila 
stromková slavnost pod vedením 
učitele Rosí. Na programu byla 
hymna, recitace veršů a sázení 
stromků. Na městečku byly zasa-
zeny 2 lípy, 2 kaštany a 2 javory  
a dále 24 stromků v trati Pod 
Skalkami, dnes jde o trať U Sru-
bu. A 6. 7. 1919 se uskutečnila 
slavnost Husova, kdy na Hradis-
ku vzplála hranice a zazněl zpěv. 
Druhého dne následovala před-
náška o Husovi, k tomu sborový 

zpěv, recitace a hymna.
V roce 1925 byl postaven 

okrašlovacím spolkem pomník 
obětem 1. světové války ze Ště-
pánova a Olešničky. Po roce 1945  
na něm přibyla i jména obětí  
2. světové války. Zcela nedávno 
byl pomník opraven a zrekon-
struováno bylo především jeho li-
tinové oplocení. Pomník v parku 
na náměstí se tak stal důstojným 
místem, kde si můžeme připo-
mínat nezapomenutelná výročí. 
Třeba vznik Československé re-
publiky v říjnu 1918.

Hynek Jurman

 ŠTĚPÁNOVSKÉ  PERLIČKY  -  15                                                  Hynek  Jurman

Sto let od vzniku 
republiky

Plánované akce
 13. a 14. října  Hodový víkend
PO 15. října   Tradiční tlučení kačera
PÁ 26. října  Slavnosti světýlek
PÁ 9. listopadu  Přednáška Masaryk a Vysočina
SO 10. listopadu  Sraz harmonikářů
NE  2. prosince  Vánoční jarmark
ST  5. prosince Mikuláš na náměstí

Změny plánovaných akcí vyhrazeny, sledujte plakátovací 
plochy, informace na webu.

VEPŘOVÝ  ŘÍZEK  SE  ZELENINOU  BEZ  SMAŽENÍ 
SUROVINY:
3 kusy vepřového masa (dle strávníků i více), 1 vejce, 4 lžíce strou-
hanky, 250 ml vývaru, 6 žampionů, 1 paprika, 1 středně velká cibu-
le, 1 lžíce másla, sůl, pepř, strouhaný Čedar (Eidam)
POSTUP:
Dáme vařit vývar, maso si  naklepeme  a  každý řízek vložíme   
do  vroucího vývaru přibližně na 1 minutu. Uvařené maso pak 
obalíme ve vejci a strouhance. Dáme  maso  na  plech  s  pečicím  
papírem  a  pečeme  přibližně  při teplotě 190° asi  20 min. Na pánvi 
rozpustíme máslo, osmažíme cibulku, nakrájené žampiony a pap-
riku. Dusíme přibližně 10 minut, pak přidáme vývar, který zůstal 
po vaření vepřového masa a mícháme, dokud  omáčka nezhoustne. 
Vezmeme řízky z trouby, na  každý dáme porci smažených žampi-
onů a zeleniny a posypeme strouhaným Čedarem. Necháme péct, 
dokud se sýr neroztaví. Podáváme s bramborem nebo rýží. 

ŠLEHAČKOVÉ  LÍVANEČKY  NEKYNUTÉ 
SUROVINY:
3 hrnky přesáté hladké mouky, špetka soli, 3  vejce, 1 - 1,5 hrnku 
mléka, 1 vanilkový cukr, 1 šlehačka, 2 lžíce medu  
POSTUP:
Vše dáme do mísy a metlou promícháme. Na lívanečníku pozvol-
na upečeme lívanečky na trošce oleje. Zdobíme marmeládou nebo 
zakysanou smetanou a ovocem. 

Dobrou chuť přeje Anna Nepejchalová

   

Městys Štěpánov nad Svratkou 

Vás srdečně zve na  

2. ročník setkání harmonikářů, 
který se uskuteční  

v sobotu 10. listopadu 2018  od 14 hodin  

 

v Kulturním domě ve Štěpánově nad Svratkou 

 

vstupné 50 Kč                                občerstvení zajištěno 

 

 

Městys Štěpánov nad Svratkou
Vás srdečně zve na

2. ročník 
setkání harmonikářů,

který se uskuteční
v sobotu 10. listopadu 2018 od 14 hodin

v Kulturním domě ve Štěpánově nad Svratkou

Vstupné 50 Kč                         Občerstvení zajištěno

Když se školní prázdniny přiblížily,
plavci se vesele k vodě dostavili,
sladili se do tónů barvy zelené.
Pozorovali jsme žabáky vykulené.
Vylekala nás dvojice štíhlých vos,
Rákosníček na ně dělal dlouhý nos.
Víla na vodě věnce z kvítí nevila,
s dětmi květin se vesele družila.
Hastrman je všechny vítal v cíli.
Ale čím jsme se nejvíc pobavili?
Bába Škopků plavila se s postelí,
my všichni smíchy málem slzeli.
Potom děti obléhaly skákací hrad...
U Maryši každý mohl něco ochutnat.
Tak zase za rok si přijďte zaplavat!!
                                                                    

  LM

P
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některé z nás si i fotbálek zahrály.
Účastníků zájezdu by bylo málo,
vše se s lítostí nakonec odvolalo.
Na podzim opět něco chystáme...
Snad se v hojném počtu setkáme!!!

Léto pomalu podzim střídá,
s plánováním je to letos bída.
Před létem proběhla Plaviáda,
víc plavců viděla by každá ráda.
Při sportu jsme trochu pomáhaly,

Z P R Á V I Č K Y  O D  Ž E N
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Fotbalový klub je již několik 
desetiletí nedílnou součástí Ště-
pánova. Za tu dobu vychoval 
nespočet výborných fotbalistů, 
kteří reprezentovali náš městys. 

V posledních letech byl ve ště-
pánovském fotbale kladen důraz 
na hlavní tým mužů a výchova 
mládeže stála tak trochu na okra-
ji zájmu.

Úspěšné působení mužů  
v krajských soutěžích i nadále 
zůstává cílem našeho klubu, ale 
do stejné úrovně zájmu se nyní 
vrátila i péče o výchovu malých 
fotbalistů.

Prvním krokem byla během 
léta výrazná obměna a posílení 
na trenérských postech. Cílem 
bylo obsadit u nejmladších kate-
gorií tyto pozice bývalými hráči 
klubu, což se podařilo. Nejmladší 
přípravku nyní trénují štěpánov-
ský Jiří Lukášek a Jaroslav Kotlán 
z Prosetína. U žáků nově působí 
také dvojice trenérů přímo ze 
Štěpánova. Tahouna naší mlá-
dežnické kopané z posledních 
let, Tomáše Špráchala, doplnil 
Petr Skokan. Nejstarší kategorii 
mládeže, dorost, začal trénovat 
dosavadní kouč přípravky Zde-
něk Kučera z Bystřice. Když jsme 
u trenérů, tak jen krátká odboč-
ka k dospělému fotbalu – nové-
ho trenéra má pro tuto sezónu  

i muž-
s t v o 
m u ž ů , 
k t e r é 
nyní tré-
nuje Mi-
lan Jirá-
nek, také 
ze Štěpá-
nova.

Naším cílem je zapojení co nej-
většího počtu dětí ze Štěpánova  
a Vrtěžíře. Dále bychom rádi za-
ujali i ve spádových obcích, jako 
jsou Koroužné, Švařec, Prosetín, 
Čtyři Dvory, Brťoví apod. Do-
posud tvořily základ týmů pří-
pravky i žáků děti z Černovic, 
Tasovic a Hodonína, se kterými 
se samozřejmě počítá i nadále. 
Nicméně bychom byli rádi, aby se 
poměr otočil a většina dětí byla 
místních. 

Dětský fotbal není klasická hra 
o 11 lidech na celé hřiště tak, jak 
ji známe z dospělého fotbalu. Pří-
pravka hraje pouze 2x25 minut  
v 6 hráčích na šířku velkého hři-
ště a žáci 2x35 minut v 9 hráčích 
na zkrácené velké hřiště. Velkou 
výhodou je hrací systém, který 
umožňuje střídání hráčů během 
hry jako v hokeji. Když je hráč 
unaven, může si na střídačce od-
počinout a pak se opět vrátit do 
hry. Tento způsob střídání má 
velkou výhodu. Zahrají si totiž 
úplně všechny děti. Nové trenér-
ské složení má jasnou koncepci  
a tou je zapojení všech dětí  
do hry, bez rozdílu výkonnosti. 
Budeme se snažit vyhrávat, dělat 
pro to maximum, ale prioritou je 
dopřát pohyb a hru všem dětem, 
které mají do fotbalu chuť. Mys-
líme si, že v tomto raném věku je 

důležité děti zvednout z gaučů, 
od televizorů, počítačů a mobilů. 
Pohodlí a elektronika je velkým 
soupeřem, věříme však, že ji po-
razíme.

A porazíme ji společně s vámi, 
s rodiči. Nebojte se přivést své 
ratolesti na hřiště. Pokud děti 
nebudou chtít jezdit na zápa-
sy, mohou prozatím chodit jen 
na tréninky a zjistit, že fotbal je 
zábava a že radost mohou mít  
i z běhání za kulatým nesmyslem. 
Za zkoušku nic nedáte. První rok 
má u nás každý dětský nováček 
zdarma. Další roky se platí sice 
roční poplatek 500 Kč, ale i tak 
je tato suma vzhledem k cenám 
za jiné kroužky či příspěvky  
v okolních týmech, velmi nízká. 
Ke všemu pojišťovna VZP pro-
plácí dětem registrovaným ve 
sportovním klubu stejnou sumu, 
takže i nadále nemusí účast v klu-
bu být pro rodiče finanční zátěží. 
Rodiče na zápasy a tréninky mo-
hou, ale nemusí jezdit. Na trénin-
ky chodí děti od 5 let, do zápasů 
mohou nastupovat od 6 let. Naše 
podzimní soutěže trvají od za-
čátku září do půlky října a jezdí 
se jen v rámci žďárského okresu. 
Odpadá tak celodenní únavné 
cestování, které neodmyslitelně 
patří k vyšším krajským soutě-
žím.

Kromě tréninků  
a zápasů chceme dě-
tem dopřát i jiné ra-
dosti. Během podzi-
mu plánujeme všem 
dětským členům po-
řídit  za výhodných 
finančních podmínek 
sportovní teplákové 
soupravy s potiskem 

klubu, což se mezi nimi setkalo  
s velkou odezvou. Dále u nás mají 
po každém zápase jako poděko-
vání připraveno menší občerstve-
ní v podobě párku v rohlíku. Ro-
diče si při každém zápase mohou 
dopřát u kabin občerstvení. 

Jednou z věcí, které hodláme 
pravidelně pro děti pořádat je 
sportovní den, který jste mohli 
na hřišti navštívit koncem srp-
na. Účast na něm nás velmi mile 
překvapila, pohybové soutěže se 
dětem zalíbily, a tak věříme, že se 
příští rok na hřišti při stejné akci 
opět potkáme. Úspěch akce se 
projevil hned následující týden, 
kdy na první trénink přípravky 
přišlo téměř 20 dětí! 

V době, kdy zaniká jeden ves-
nický fotbalový klub za druhým, 
nebo kdy se kluby spojují, aby 
mohly alepoň nějak pokračovat, 
nebude lehký úkol udržet pozor-
nost dětí u sportu, ale věříme,  
že ve spolupráci s rodiči, sponzo-
ry a vedením městyse navážeme 
na tradici štěpánovského žá-
kovského fotbalu. Veďte své děti  
k pohybu, přiveďte je k nám 
kdykoliv během roku. Příprav-
ka trénuje v úterý a čtvrtek, žáci  
ve středu a pátek. Začátky jsou  
od 16 hodin. Těšíme se na vás!

Za FK Železárny Štěpánov 
Petr Skokan

RESTART  ŠTĚPÁNOVSKÉHO  MLÁDEŽNICKÉHO  FOTBALU

Dne 4. 8. 2018 se na nohej-
balovém hřišti U Maryši konal  
11. ročník nohejbalového turna-
je trojic. Turnaje se zúčastnilo  
9 týmů z širokého okolí, ve kte-
rých měli zastoupení hráči z ligo-
vých a krajských soutěží. Turnaj 
byl od začátku až do konce velice 
vyrovnaný. 

Na prvním místě se umístil 
Legendary crew z Modřic, kte-
rý  odehrá l vyrovnané finále  
s týmem Lezník. Na třetím mís-
tě se umístil tým Ty nikdy Lejbl  

z Modřic. Našemu týmu se ne-
podařilo postoupit do semifinále, 
když vypadl po těžkém boji s ví-
tězi turnaje.

Turnaj se odehrál za krásného 
počasí, navštívilo ho mnoho di-
váků ze Štěpánova a okolí. Dou-
fáme, že příští rok bude hojná 
účast v týmech i fanoušcích.

Závěrem bych chtěl poděkovat 
za vzornou spolupráci Českému 
svazu žen a Městysi Štěpánov při 
konání plaviády a letního kina.

Předseda NK Štěpánov 

Nohejbalový  turnaj  trojic


